
Rada Gminy Łęka Opatowska 

 

Protokół nr LXIX/2023 

LXIX Sesja w dniu 20 grudnia 2023  

Obrady rozpoczęto 20 grudnia 2023 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:25 tego samego 

dnia. Transmisja obrad dostępna jest pod adresem: 

https://www.youtube.com/watch?v=gTDAVJI9STM 

W posiedzeniu wzięło udział 12 radnych / Radny Skotnik spóźnił się wszedł na salę 

posiedzeń - 35:38 minuta transmisji/. 

Obecni: 

1. Grzegorz Adamski 

2. Jan Bartosik 

3. Michał Jerczyński 

4. Piotr Jeziorny 

5. Sławomir Kasprzak 

6. Józef Kwaśnik 

7. Łukasz Olbrych 

8. Tadeusz Osada 

9. Marian Pacyna 

10. Emilia Poprawa 

11. Karolina Rybak 

12. Mieczysław Skotnik 

13. Mateusz Sroka 

14. Katarzyna Szczepańska 

15. Rafał Wielgoś 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

 

Sześćdziesiąte dziewiąte posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 20 grudnia 2023 roku o godz. 

13:00 otworzył Przewodniczący Rady i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z 

listą  obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego 

składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 

prawomocnych decyzji.  

Ponadto w sesji udział wzięli: 

- Wójt Gminy - Adam Kopis  

- Skarbnik Gminy  -  Emilia Panek, 

- Sekretarz Gminy/ Zastępca Wójta – Małgorzata Gąszczak 

- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska –  

  Tomasz Jerczyński, 

- Kierownik Centrum Usług Wspólnych - Aleksandra Jerczyńska, 

- Urbanista – Piotr Ulrich, 

- Inspektor ds. gospodarki gruntami – Anna Pilarek, 



- Informatyk – Przemysław Mrózek, 

- Inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica, 

- Radca Prawny – Gabriela Drzazga,  

- Drużynowa ZHP – Agata Rybak wraz z harcerkami. 

 

Przed przystąpieniem do porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy oddał głos 

drużynowej Agacie Rybak w celu przekazania wraz z pozostałymi harcerkami 

Betlejemskiego Światła Pokoju wszystkim obecnym na posiedzeniu. 

 

Wójt serdecznie podziękował za przekazane przesłanie i Betlejemskie Światło Pokoju oraz 

złożył życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia. 

   

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał 

Rady. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 

rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Piaski. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Łęka Opatowska. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej  

w miejscowości Biadaszki. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

korzystania z pomocy społecznej oraz zasad zwrotu za świadczenia przez osoby objęte 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w Gminie 

Łęka Opatowska „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z pomocy 

społecznej, będących w zakresie zadań własnych. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie usług opiekuńczych. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad LXIX Sesji Rady Gminy. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który zawnioskował o wprowadzenie dodatkowego projektu 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy 

Gminami: Brudzew, Kraszewice, Łęka Opatowska, Sieroszewice oraz Gminą i Miastem 

Stawiszyn, Gminą i Miastem Tuliszków a Gminą Ceków-Kolonia (Lider) w przedmiocie 

powierzenia Gminie Ceków-Kolonia realizacji zadania publicznego z zakresu porządku 



publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej 

w ramach działania dotyczącego zwiększenia odporności na zmiany klimatu i klęski żywiołowe 

polegającej na wspólnej realizacji zadania pn. Zakup specjalistycznych pojazdów dla jednostek 

OSP z terenu Gmin: Brudzew, Ceków-Kolonia, Kraszewice, Łęka Opatowska, Sieroszewice oraz 

Gminy i Miasta Stawiszyn, Gminy i Miasta Tuliszków odpowiedzialnych za prowadzenie akcji 

ratowniczych i usuwanie skutków zjawisk katastrofalnych. 

  

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmianę do porządku 

obrad.  

 

Z powodów technicznych w systemie E-SESJA ogłoszono kilkuminutową przerwę/ 10:03 minuta 

transmisji/. 

 

Po przerwie wznowiono obrady /12:24 minuta transmisji/  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał 

Wielgoś 

NIEOBECNI (4) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa, Mieczysław Skotnik 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady podał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał 

Wielgoś 

NIEOBECNI (4) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa, Mieczysław Skotnik 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez 

uprzedniego czytania. Protokół z LXVIII sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony 

do wglądu przed sesją. Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do 

protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu protokołu. Nikt nie zabrał głosu.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do przegłosowania w/w protokołu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 



Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mateusz Sroka, Katarzyna Szczepańska, Rafał 

Wielgoś 

NIEOBECNI (4) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa, Mieczysław Skotnik 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady –Michał Jerczyński, który przedstawił informację o 

działaniach w okresie międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy, który przedstawił sprawozdanie z działalności Wójta w okresie 

międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał Rady, które stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

W tym momencie wszedł na salę posiedzeń Radny Skotnik.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 

2023 rok. 

 

Głos zabrała Skarbnik Gminy - Emilia Panek, która przedstawiła zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok /38:16 -41:40 minuta transmisji/. 

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/394/2023 w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Piaski. 

 

Głos zabrała inspektor ds. gospodarki gruntami – Anna Pilarek, która przedstawiła, iż 



uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

obszaru położonego w obrębie geodezyjnym Piaski jest zakończeniem procedury 

planistycznej sporządzania planu, podjętej na podstawie uchwały Nr XII/365/2023 Rady 

Gminy Łęka Opatowska z dnia 21 czerwca 2023 r. Biorąc pod uwagę istniejące 

zagospodarowanie, uznaje się, iż ustalenia przedmiotowego planu miejscowego są zgodne z 

postanowieniami studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

gminy Łęka Opatowska. 

Celem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego jest wyznaczenie terenów 

zabudowy poprodukcyjnej zgodnie z polityką przestrzenną gminy, zasadami ochrony 

środowiska przyrodniczego oraz określenie terenu pod rozbudowę i budowę urządzeń 

wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii o mocy zainstalowanej większej niż 

500 KW oraz granic ich stref ochronnych. Projekt planu został sporządzony zgodnie z 

zakresem określonymi wszystkimi ustawami i był wyłożony do publicznego wglądu w 

terminie od 10 listopada 2023 r. do 4 grudnia 2023 r.  

Uwagi do przedmiotowego dokumentu można było składać od 10 listopada 2023 r.  

do 18 grudnia 2023 r.  We wskazanym terminie nie wpłynęła żadna uwaga. Plan miejscowy 

będzie miał niewielki wpływ na finanse publiczne, w tym budżet gminy. W wyniku realizacji 

ustaleń przedmiotowego planu miejscowego, przewiduje się nieznacznie, ale korzystny dla 

gminy Łęka Opatowska bilans finansowy związany z podatkiem od nieruchomości. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/395/2023 w sprawie uchwalenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w obrębie 

geodezyjnym Piaski.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem Gminy Łęka Opatowska. 

 

Głos zabrała inspektor ds. gospodarki gruntami – Anna Pilarek, która wyjaśniła, iż Gmina 

Łęka Opatowska posiada i tworzy mieszkaniowy zasób, a zasady gospodarowania tym 

zasobem, winny być określone w opracowanym programie gospodarowania mieszkaniowym 

zasobem. Przyjęty uchwałą nr IV/27/2018 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia  

31 grudnia 2018 r. wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy 

Łęka Opatowska obejmował lata 2018-2023.  

W związku z powyższym wymagana jest jego aktualizacja poprzez przyjęcie programu na 

kolejny okres pięcioletni.  



Wieloletni program gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łęka Opatowska na 

lata 2024-2028 zawiera wszystkie niezbędne, wymagane ustawą zagadnienia i został 

opracowany na podstawie danych i prognoz będących w posiadaniu  przez Urząd Gminy w 

Łęce Opatowskiej.  

Podane w dokumencie prognozy dot. kosztów potrzeb remontowych, nakładów niezbędnych 

do utrzymania budynków i lokali w niepogorszonym stanie oraz wysokości kosztów 

utrzymania zasobu mieszkaniowego zostały dokonane w oparciu o dotychczasowe dane oraz 

analizę obowiązków wynikających z realizacji zadań własnych gminy, wyznaczonych celów i 

priorytetów oraz ich możliwości realizacyjnych.  

Uchwała wypełnia ustawowy obowiązek nałożony na gminę, dlatego jej podjęcie jest 

zasadne. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/396/2023 w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Łęka Opatowska..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości położonej w 

miejscowości Biadaszki 

 

Głos zabrała inspektor ds. gospodarki gruntami - Anna Pilarek, która przedstawiła, iż  

przedmiotowa uchwała dotyczy wyrażenia zgody na odpłatne nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości od osoby fizycznej nieruchomości gruntowej położonej w Biadaszkach, w 

obrębie Biadaszki, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 301/1 o pow. 0,2400 ha. 

W związku z zamiarem lokalizacji parkingu oraz poprawy warunków zagospodarowania 

przestrzeni wokół sali i remizy OSP w Biadaszkach powstała konieczność nabycia 

nieruchomości sąsiadującej z obiektem. Przedmiotowa nieruchomość jest niezbędna do 

przeprowadzenia inwestycji mającej na celu zaspokojenie potrzeb społeczności lokalnej.  

Dla realizacji celu publicznego gmina podejmuje starania o nabycie do gminnego zasobu 

nieruchomości, gruntów przeznaczonych na cel publiczny. Jak stanowi ustawa o samorządzie 

gminnym do właściwości rady gminy należy podejmowanie uchwał w sprawach 

majątkowych gminy, przekraczających zakres zwykłego zarządu, w tym między innymi rada 

gminy postanawia o wyrażeniu zgody na nabycie nieruchomości na własność gminy. Wójt 

Gminy Łęka Opatowska przedkłada niniejszy projekt uchwały o wyrażenie zgody na nabycie 

nieruchomości gruntowej opisanej w powyżej. 



Jako kolejny głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który wyjaśnił, iż temat uchwały był już 

wcześniej omawiany. Wierzy mocno, że na ostatniej sesji w grudniu br. temat będzie 

zamknięty z  podpisanym aktem notarialnym  i poinformuje że grunt stał się własnością 

gminy. Dla mieszkańców Biadaszek będzie kolejnym terenem czy to jako miejsce 

parkingowe czy jako zabezpieczenie na wszelkie uroczystości czy imprezy organizowane 

przy sali OSP w Biadaszkach.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/397/2023 w sprawie wyrażenia zgody na 

nabycie nieruchomości położonej w miejscowości Biadaszki.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego 

do korzystania z pomocy społecznej oraz zasad zwrotu za świadczenia przez osoby 

objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Głos zabrała Z-ca Kierownika GOPS - Danuta Gąszczak, która wyjaśniła, iż pomoc społeczna 

kierowana jest wprost do osób najbardziej potrzebujących. Prawo do świadczeń z pomocy 

społecznej przysługuje osobom i rodzinom, jeżeli dochód osoby samotnie gospodarującej lub 

dochód na osobę w rodzinie nie przekracza kryterium dochodowego, o którym mowa 

odpowiednio w art. 8 ust. 1 pkt 1 i 2 ustawy z dnia 12 marca 2004 roku o pomocy społecznej. 

Kryterium to od dnia 1 stycznia 2022 r. stanowią kwoty: 776 zł dla osoby samotnie 

gospodarującej oraz 600 zł na osobę w rodzinie, które określa Rozporządzenie Rady 

Ministrów z dnia 14 lipca 2021 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów dochodowych oraz 

kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej.  

 

Zgodnie ze wskazówkami Ministerstwa Rodziny i Polityki Społecznej w zakresie realizacji 

uchwały Nr 149 Rady Ministrów z dnia 23 sierpnia 2023 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 zgodnie z 

art. 8 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej, gmina może udzielać wsparcia w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności osobom spełniającym kryterium 

dochodowe w wysokości 200 % kryterium tylko w przypadku uchwalenia przez gminę 

stosownej uchwały podwyższającej kryterium dochodowe do tego poziomu.  

W związku z sytuacją dochodową, bytową osób i rodzin korzystających ze wsparcia systemu 

pomocy społecznej podwyższenie do 200 % kryterium dochodowego w zakresie dożywiania 

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności ułatwi oraz uskuteczni 

działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi osobom i rodzinom, w 

szczególności rodzinom wielodzietnym i niepełnym zabezpieczenie potrzeb żywieniowych.  



Wobec powyższego podjęcie stosownej uchwały jest uzasadnione. 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/398/2023 w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej oraz zasad zwrotu za 

świadczenia przez osoby objęte rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na 

lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w 

Gminie Łęka Opatowska „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

 

Głos zabrała Z-ca Kierownika GOPS - Danuta Gąszczak, która przedstawiła, iż w celu 

realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

niezbędne jest przyjęcie Uchwały Rady Gminy w Łęce Opatowskiej w sprawie ustanowienia 

przez Gminę Programu Osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Zapewni on pomoc dzieciom i uczniom, którzy wychowują się w rodzinach znajdujących się 

w trudnej sytuacji oraz osobom starszym i niepełnosprawnym o niskich dochodach.  

W związku z ustanowieniem programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 od 

dnia 1 stycznia 2024 r. przestanie obowiązywać program osłonowy w zakresie dożywiania 

„Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2019 – 2023.   

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/399/2023 w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu osłonowego w Gminie Łęka Opatowska „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2024-2028.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 



Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków za świadczenia z 

pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych. 

 

Głos zabrała Zastępca Kierownika GOPS - Danuta Gąszczak, która przekazała, iż  

z mocy art. 96 ust. 4 ustawy o pomocy społecznej z dnia 12 marca 2004 r. rada gminy 

otrzymała delegację ustawową do określenia w drodze uchwały, zasad zwrotu wydatków za 

świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych, przy czym 

stosownie do art. 96 ust. 2 ustawy o pomocy społecznej wydatki podlegają zwrotowi w 

całości lub w części, jeżeli dochód na osobę w rodzinie osoby zobowiązanej do zwrotu 

wydatków przekracza kwotę kryterium dochodowego. Obecnie kryterium dochodowe na 

osobę samotnie gospodarującą wynosi 776 zł, na osobę w rodzinie 600 zł. Pomocy wskazanej 

w art. 96 ust. 2 udziela się na podstawie art. 41 pkt 2: „W szczególnie uzasadnionych 

przypadkach osobie albo rodzinie o dochodach przekraczających kryterium dochodowe może 

być przyznany (…) zasiłek okresowy, zasiłek celowy lub pomoc rzeczowa, pod warunkiem 

zwrotu części lub całości kwoty zasiłku lub wydatków na pomoc rzeczową.  

Uchwała wprowadza zasadę, w myśl której w zależności od uzyskiwanego przez 

świadczeniobiorcę dochodu nałożony zostanie na niego obowiązek zwrotu wydatków, 

którego procentowa wysokość, zależna będzie od wysokości dochodu. Szczegółowe zasady 

zwrotu wydatków i jego skutków opisane zostały w tabeli zawartej w uchwale. Poprzednia 

uchwała nie dotyczyła pomocy w formie usług, stąd jej doprecyzowanie.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/400/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków za świadczenia z pomocy społecznej, będących w zakresie zadań własnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie usług opiekuńczych. 

Głos zabrała Zastępca Kierownika GOPS - Danuta Gąszczak, która przekazała, iż zgodnie z 

art. 50 ust. 6 ustawy z dnia 12 marca 2004 r. o pomocy społecznej, rada gminy określa, w 

drodze uchwały, szczegółowe warunki przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i 

specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla 

osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat, jak również tryb ich pobierania.  



Ustawą z dnia 28 lipca 2023 r. o zmianie ustawy o pomocy społecznej oraz niektórych innych 

ustaw, z dniem 1 listopada 2023 r., przyznano gminom możliwość organizowania usług 

opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich. Ten nowy typ usług obejmuje pomoc w 

zaspokajaniu podstawowych potrzeb życiowych, podstawową opiekę higieniczno-

pielęgnacyjną, przez którą należy rozumieć formy wsparcia niewymagające specjalistycznej 

wiedzy i kompetencji oraz w miarę potrzeb i możliwości, zapewnienie kontaktów z 

otoczeniem. Ustawa określa również wymagania, które powinny być spełnione przez osoby 

wykonujące usługi sąsiedzkie.  

Zgodnie z art. 50 ust. 6a ustawy o pomocy społecznej, w przypadku organizowania przez 

gminę usług opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich rada gminy w uchwale, o której mowa 

w ust. 6 określa także szczegółowe warunki przyznawania usług sąsiedzkich ich wymiar i 

zakres oraz sposób rozliczania wykonywania takich usług.  

Jednocześnie, zgodnie z art. 50 ust. 6b ustawy o pomocy społecznej rada gminy może 

postanowić o rozszerzeniu katalogu osób, o których mowa w ust. 1 i 2, o osoby, dla których 

wsparcie w postaci usług sąsiedzkich będzie miało charakter uzupełniający opiekę 

sprawowaną przez rodzinę, a także wspólnie niezamieszkującego małżonka, wstępnych i 

zstępnych.  

Usługi opiekuńcze, specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz usługi sąsiedzkie są formą 

świadczenia pomocy na rzecz osób samotnych, które z powodu wieku, choroby lub 

niepełnosprawności wymagają wsparcia innych osób. Powyższa pomoc zaspokoi niezbędne 

potrzeby życiowe zapewniając zainteresowanym prawidłowe i jak najdłuższe funkcjonowanie 

w środowisku zamieszkania, a to dzięki oferowanym usługom opóźnia okres umieszczenia 

osób zależnych w placówkach całodobowych.  

Wprowadzenie do zadań własnych gminy możliwości organizowania i świadczenia usług 

opiekuńczych w formie usług sąsiedzkich jest zadaniem nowym, a więc dla przejrzystości 

proponowane jest podjęcie nowej uchwały w sprawie usług opiekuńczych.  

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/401/2023 w sprawie usług opiekuńczych..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Gminami: Brudzew, Kraszewice, Łęka Opatowska, 

Sieroszewice oraz Gminą i Miastem Stawiszyn, Gminą i Miastem Tuliszków a Gminą 

Ceków-Kolonia (Lider) w przedmiocie powierzenia Gminie Ceków-Kolonia realizacji 

zadania publicznego z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz 

ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej w ramach działania dotyczącego 

zwiększenia odporności na zmiany klimatu i klęski żywiołowe polegającej na wspólnej 



realizacji zadania pn. Zakup specjalistycznych pojazdów dla jednostek OSP z terenu 

Gmin: Brudzew, Ceków-Kolonia, Kraszewice, Łęka Opatowska, Sieroszewice oraz 

Gminy i Miasta Stawiszyn, Gminy i Miasta Tuliszków odpowiedzialnych za 

prowadzenie akcji ratowniczych i usuwanie skutków zjawisk katastrofalnych. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy - Adam Kopis, który przedstawił, iż  zgodnie z tym co informował 

na wcześniejszych posiedzeniach wspólnych komisji, pojawiła się dla Gminy Łęka 

Opatowska możliwość starania się o zakup samochodu ratowniczo gaśniczego - ciężkiego dla 

OSP w Opatowie. Jest to możliwość pozyskania od 60-70 % kosztów całości tego samochodu 

w grupie zakupowej 6-ciu gmin. Decyzja zapadnie najpóźniej w miesiącu kwietniu. 

Jeśli nie będzie pozytywna to wtedy środki zabezpieczone w autopoprawce do budżetu  

zostaną przeznaczone na inne cele i zadania. Natomiast jeśli będzie pozytywna odpowiedź a 

mocno wierzy, że się uda to również jednostka OSP w Opatowie będzie miała nowy 

samochód w ramach Krajowego Systemu Ratowniczo-Gaśniczego.  

 

Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący Rady przeszedł do głosowania nad projektem  

w/w uchwały. 

Idąc dalej, Rada Gminy w obecności 12-u  radnych uczestniczących w posiedzeniu –  

12 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr LXIX/402/2023 w sprawie  wyrażenia zgody na 

zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminami: Brudzew, Kraszewice, 

Łęka Opatowska, Sieroszewice oraz Gminą i Miastem Stawiszyn, Gminą i Miastem 

Tuliszków a Gminą Ceków-Kolonia (Lider) w przedmiocie powierzenia Gminie Ceków-

Kolonia realizacji zadania publicznego z zakresu porządku publicznego i 

bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej i przeciwpowodziowej w 

ramach działania dotyczącego zwiększenia odporności na zmiany klimatu i klęski 

żywiołowe polegającej na wspólnej realizacji zadania pn. Zakup specjalistycznych 

pojazdów dla jednostek OSP z terenu Gmin: Brudzew, Ceków-Kolonia, Kraszewice, 

Łęka Opatowska, Sieroszewice oraz Gminy i Miasta Stawiszyn, Gminy i Miasta 

Tuliszków odpowiedzialnych za prowadzenie akcji ratowniczych i usuwanie a skutków 

zjawisk katastrofalnych.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Jeziorny, Józef Kwaśnik, Łukasz Olbrych, Tadeusz 

Osada, Marian Pacyna, Karolina Rybak, Mieczysław Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna 

Szczepańska, Rafał Wielgoś 

NIEOBECNI (3) 

Grzegorz Adamski, Sławomir Kasprzak, Emilia Poprawa 

 

15. Interpelacje i zapytania radnych. 

Brak interpelacji. 

 

16. Wolne wnioski i informacje. 

 

Jako pierwszy głos zabrał Wójt Gminy, który podziękował wszystkim KGW i strażakom z 

terenu Gminy Łęka Opatowska za organizację Mikołajek w poszczególnych sołectwach.  



Następnie poinformował, iż pojawiła się możliwość dla sołectw: Szalonki, Kuźnicy Słupskiej 

oraz Zmyślonej Słupskiej, aby włączyły się do pozostałych dziewięciu sołectw  do 

Wielkopolskiej Odnowy Wsi, aby mogły brać udział w przygotowaniu strategii rozwoju dla 

sołectwa i w przyszłości mogły również starać się o środki zewnętrzne razem z gminą na 

zadania, które w tej strategii zostaną zawarte. Następnie poprosił Sołtysów z wcześniej 

wymienionych miejscowości, aby skontaktowali się z pracownikiem Urzędu Gminy Panią 

Karoliną Goj w celu omówienia szczegółów. Bo najpierw musi być podjęcie uchwały w 

poszczególnych sołectwach a następnie zaakceptowanie przez Radę Gminy  w formie 

podjęcia stosownej uchwały. Na koniec jeszcze raz jako gospodarz serdecznie podziękował 

wszystkim, którzy się angażują we wszystko co się dzieje pozytywnego na terenie gminy. 

Jako kolejny głos zabrał Radny Powiatowy – D. Gąszczak, który podziękował za  

wybudowaną ulicę Parkową tzw. obwodnicę Łęki Opatowskiej, za decyzję wybudowania 

drogi łączącej z drogą nr 11. Cieszy się niezmiernie jako gospodarz sołectwa. Dodał, iż tylko 

brakuje, łącznika łączącego te wszystkie odcinki oraz pełnego oznakowania o skrzyżowaniu. 

Następnie głos zabrał Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska – T. Jerczyński, który wyjaśnił, iż ta wykonana droga jest drogą gminną ale ona 

nie ma połączenia z drogą nr 11 i tak to zostanie. Tam jest droga przerywana tak jak przy 

drodze Polnej w Siemianicach ten sam sposób. Do tego się kłania lewoskręt - oznakowanie 

całe z krajówkami. Na tamten czas budowy, nie było to uzgadniane i tak zostało to 

wybudowane tj. wcześniej w Opatowie i w Siemianicach przy ul. Polnej. Pozostanie tylko 

znak teren zabudowany, żeby korzystający z drogi nie rozpędzali się za mocno. 

Idąc dalej głos zabrał Sołtys wsi Trzebień, który podkreślił, iż widzi co się wokół dzieje, 

pięknieją nasze wioski, jak to niektórzy mówią, nie wszystko można mieć od razu, ale widać 

te wszystkie pozyskane środki za co podziękował Wójtowi i Radzie Gminy. 

Następnie głos zabrał Wójt Gminy, który podziękował przedmówcom Panu Gąszczakowi jak 

i Panu Lubojańskiemu za słowa podziękowań. Podkreślił, iż za każdą inwestycją za każdym 

pieniądzem stoi grupa ludzi bo nic samo się nie dzieje. Wierzy mocno, że dzięki opatrzności 

uda się do końca roku wszystko dopiąć, zrealizować i pozostanie tylko jeden niewygasający 

wydatek na przyszły rok. Oczywiście wszystkich nie da się zadowolić, tak jak wspomniał Pan 

Sołtys z Trzebienia ale małą łyżeczką można wiele dla mieszkańców zrobić i w tym kierunku 

zmierzają działania i kroki. Idąc dalej Wójt podziękował współpracownikom Radzie Gminy 

Sołtysom, za współpracę , za wszystko co się wokół dzieje. 

Odnośnie wspomnianej przez Radnego Powiatowego drogi w Łęce Opatowskiej,  projekt 

organizacji ruchu był zrobiony i rzeczywiście tak jak Pan Kierownik wyjaśniał, ta droga nie 

będzie oznakowana jak dodatkowy zjazd . Podkreślił, iż cieszy Go fakt, iż ta droga będzie 

służyć mieszkańcom, którzy dojeżdżają do pracy i mają skróconą drogę a najważniejsze, że 

poprawi to bezpieczeństwo mieszkańców związane z ulicą Brukową, która jak wszyscy na raz 

z pracy wjeżdżają jest zablokowana. Dodał, iż bardzo Go cieszy, iż uzyskano na nią 

dofinansowanie z Urzędu Marszałkowskiego 0,5 mln. zł. i dzisiaj dodane środki pozwoliły na 

to, że kolejny długi odcinek drogi mógł powstać na terenie gminy.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który przekazał podziękowania dla Wójta Gminy i 

Rady Gminy za wykonane oświetlenie i doświetlenie remizy strażackiej w Siemianicach, 

bardzo ładnie się prezentuje. W końcu to początek Wielkopolski.  



Następnie Radny Skotnik zadał pytanie Radnemu Powiatowemu odnośnie drogi Raków – 

Siemianice jak wygląda sytuacja prawna, na jakim jest etapie oraz skierował prośbę w kwestii 

przystanków autobusowych w miejscowości Klasak i Łęka Opatowska o sprawdzenie i 

naprawienie.  

Idąc dalej głos zabrał Radny Powiatowy D. Gąszczak, który odpowiedział, iż nic nowego nie 

powie od ostatniej sesji, nic się nie zmieniło. Odnośnie środków musi być większe 

dofinansowanie, żeby powiat to wykonał. Ulica Chróścińska nie jest zapomniana od momentu 

gdzie będzie skończona kanalizacja w przyszłym roku ma być do tego miejsca wykonana a to 

tylko jest w planie. W kwietniu kończy się kadencja a to wszystko może się zmienić. Ale 

raczej to, co było poplanowane to zastępcy Ma nadzieję że to zrealizują. Podkreślił, iż posiada 

przygotowaną informację odnośnie dotychczas wykonanych inwestycji na terenie gminy, ale 

nie chce przedłużać posiedzenia odczyta to na następnym posiedzeniu sesji łącznie z planami.  

Jako kolejny głos zabrał Radny Sroka, który podziękował za wykonanie długo oczekiwanego 

oświetlenia na ulicy Wrzosowej. 

Wójt Gminy odpowiedział, iż w kontekście wykonanego oświetlenia na ulicy Wrzosowej jak 

wiadomo ten długi czas to nie była wina po stronie gminy. To, że jakiś projektant czy inna 

osoba po drodze nie dopilnowała to pozostałe zadania już dawno były wykonane a ten krótki 

odcinek na ulicy Wrzosowej tak jak Radny Sroka słusznie ma rację, długo czekał, ale się 

doczekał. Są jeszcze dwa odcinki, które też decyzją Państwa Radnych wykonano tj. kwestia 

Trzech Chałup i lamp które się pojawiły do cmentarza jak i na ulicy Sierakowskiego w 

Opatowie. Oświetlenie pojawiło się również w Siemianicach przy remizie oraz w pozostałych 

punktach na terenie sołectwa Łęki Opatowskiej, Lipia i Siemianic. Mieszkańcy chcą żyć 

bezpieczniej, i jako Wójt Gminy stara się wychodzić temu naprzeciw, ale na tyle na ile 

można, też postara się mieć ze sobą na następne posiedzenie sesji, przygotowane zestawienie 

wykonanych inwestycji, tak jak Radny Powiatowy – Dariusz Gąszczak.  

17. Zakończenie obrad LXIX Sesji Rady Gminy. 

Wobec zrealizowanego porządku obrad zamknięto obrady LXIX Sesji Rady Gminy o godz. 

14:25. 

Przewodniczący 

Rady Gminy Łęka Opatowska 

/-/Michał Jerczyński 

  

 

Przygotował(a): Renata Woźnica 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


